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Permeteu-me que empri 
aquesta frase que el perio-
dista Carles Porta ha popula-
ritzat per parlar d’un fet que 
sembla tret d’una pel·lícula de 
ciència-ficció. 

El passat 28 d’abril, l’Estat va 
viure una apagada elèctrica 
general: una incidència de la 
qual encara es desconeixen 
tots els detalls. Però, més 
enllà del desconcert inicial, 
l’Ajuntament va aplicar el pla 
d’emergències per tal de ga-
rantir la seguretat i l’atenció 
als ciutadans. 

Durant tot el dia es va man-
tenir un punt d’atenció pre-
sencial, primer al Casal i, a la 
nit, a la Guàrdia Municipal. 
Es va reforçar l’equip de vi-
gilants municipals amb pa-
trulles nocturnes i es va fer 
seguiment dels equipaments 
més sensibles. Es van lliurar 
walkie-talkies a les residències 
de gent gran i es va mantenir 
contacte continu amb el CAP 
i el Parc de Bombers; que van 
allargar la seva jornada. 

L’Ajuntament va contactar di-
rectament amb les associacions 
de veïnes i veïns, comunicant 
el que sabíem i els punts de su-
port a la ciutadania. Des d’aquí 
vull reconèixer el seu paper 
a la comunitat: reivindicant 
millores als barris, organitzant 
actes lúdics o, com en aquest 
cas, esdevenint punt d’inter-

canvi i de comunicació per al 
veïnat. I als barris on no tenim 
detectada cap, es va passar pels 
carrers amb megafonia difo-
nent la mateixa informació.

Agraeixo a les associacions de 
veïnes i veïns, a les botigues 
que vau romandre obertes, a 
l’Eada per oferir el seu espai, 
als bombers voluntaris, als vi-
gilants municipals i a l’equip de 
l’Ajuntament per sumar-se i 
estar al servei de la ciutadania.

Per acabar, i a tall d’anècdota, 
tot i la sorpresa, Collbató va 
donar el millor de si mateix: 
davant la defunció de les pan-
talles, petits i grans van omplir 
els carrers amb civisme i bon 
humor.  

Gemma Rodríguez 

Alcaldessa de Collbató

Editorial

Serveis
Ajuntament de Collbató 93 777 01 00
Atenció ciutadana 012
Biblioteca Sibil·la Durfort 93 777 93 41
Casal de la Gent Gran 93 777 93 41
CAP Collbató 93 777 07 59
CAP El Bruc 93 771 01 31
CAP Esparreguera 93 770 81 00
Farmàcia Esteve 93 777 00 76
FECSA (avaries) 900 77 00 77
Agència Tributària Igualada 93 804 65 61
Organisme Gestió Tributària 
Igualada 93 472 91 40
Hispano Igualadina 93 804 44 51
Hospital Martorell 93 774 20 20
Oficina de turisme 93 777 90 76
 /647 96 40 76
Oficina Correus Collbató 93 777 06 33
Parròquia de Collbató 93 777 01 36
Parròquia del Bruc 93 771 00 04
Gas Natural (avaries) 900 750 750
Serveis funeraris (Pomfusa) 93 775 55 52
Aigües de Collbató 
Atenció al client (dimecres i divendres, 
de 9.30 a 13.30 h)  900 102 307
Avaries (24 hores)  616 421 478
Taxi Collbató, El Bruc i Esparreguera
 659 68 09 19 / 659 89 40 13 / 610 35 43 75

Emergències
Ambulàncies i emergències 
mèdiques 112
Bombers de Collbató 112
Bombers de la Generalitat 112
Emergències  112
Guàrdia Municipal de Collbató  670 20 14 20
Mossos d’Esquadra  112
Creu Roja. 
Delegació de Montserrat:  93 238 22 36
 

Centres educatius
Llar d’infants L’Abellerol 93 777 99 80
Escola La Salut 93 777 00 19
Escola Mansuet 93 777 98 38
Institut Collbató 93 777 98 37

Telèfons d’interès

Editat o Contacte/Ajuntament
Ajuntament de Collbató
Bonavista, 2 - 08293 - Collbató
Tel. 93 777 01 00
Fax 93 777 06 50
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Urbanisme

Els projectes es finançaran a través d’una subvenció obtinguda en el marc 
del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya (PUOSC), amb una aportació 
total de 479.348 euros. L’equip de Govern ha volgut destinar aquests 
recursos a obres que deixin empremta i que donin resposta a demandes 

recollides entre la ciutadania al llarg dels darrers anys.

Tres actuacions urbanístiques 
transformaran espais clau de Collbató 
L’Ajuntament de Collbató iniciarà ben aviat tres importants actuacions de millora urbana 
que tindran un cost de prop de mig milió d’euros i que afectaran espais molt significatius 
del municipi: la plaça Amadeu Vives, el carrer Bonavista i el passeig de la Fumada. Aquestes 
intervencions tenen per objectiu resoldre problemàtiques històriques, millorar la qualitat de 
vida del veïnat i impulsar una transformació de l’espai públic per prioritzar la convivència, 
la mobilitat i el comerç local.

3. Millores al passeig  
de la Fumada

Amb aquesta intervenció es vol re-
soldre de forma definitiva, després 
de diferents actuacions parcials dutes 
a terme en el passat, una demanda 
del veïnat: la millora de la mobi-
litat i la seguretat dels vianants al 
llarg del passeig de la Fumada, i en 
especial l’arranjament de la vorera i 
la il·luminació des del lateral i fins al 
carrer de la Creu. Aquesta via és una 
de les més transitades del municipi, 
ja que hi ha la parada d’autobús i és 
un punt clau de connexió amb altres 
zones del poble. Amb aquestes millo-
res tindrem un espai més segur, més 
accessible i més agradable per al pas 
de vianants.

Amb aquestes tres actuacions, Coll-
bató fa un pas endavant cap a un mo-
del de poble més proper, funcional i 
pensat per a la gent. L’Ajuntament 
reafirma així el seu compromís amb 
la transformació de l’espai públic 
com a eina per millorar la cohesió, la 
mobilitat i el benestar col·lectiu.

1. Urbanització de la  
plaça Amadeu Vives

Situada en un punt estratègic del 
municipi, aquesta plaça és una de 
les principals portes d’accés al nu-
cli urbà i un espai central que fins 
ara no ha estat completament de-
senvolupat. La proposta busca con-
vertir-la en un punt de trobada in-
tergeneracional, un veritable eix de 
connexió entre el Nucli Històric i 
la resta de barris de Collbató, amb 
espais acollidors, segurs i adaptats a 
tots els públics.

A més, es tracta d’un entorn amb 
serveis molt freqüentats, com ara 
el Casal de Cultura, la Farmàcia, el 
CAP o la Llar d’Infants ‘l’Abellerol’. 
Aquesta actuació suposarà una mi-
llora substancial tant pel seu ús diari 
com per la imatge del municipi de 
cara a l’exterior.

2. Reforma del  
carrer Bonavista

El carrer Bonavista és una artèria 
comercial clau de Collbató. Amb 
una urbanització original dels anys 
70, ha quedat obsolet per a les ne-
cessitats actuals. Per això, l’Ajunta-
ment, després d’escoltar les apor-
tacions de veïns i comerciants, ha 
projectat una reforma per actualit-
zar el carrer, fer-lo més agradable i 
segur, amb espais més amplis i mi-
llor organitzats.

La proposta preveu potenciar la 
convivència entre vianants i trànsit 
rodat, amb la possibilitat de restrin-
gir el pas de vehicles fora de l’hora-
ri comercial, per afavorir la vida al 
carrer, l’activitat comercial i la inte-
racció social. És una aposta per un 
model de poble viu, actiu i orientat 
a les persones.

Collbató informa | 3



Urbanisme i Aigua

L’Ajuntament continua millorant 
la xarxa d’aigua potable amb 
noves actuacions i projectes
L’Ajuntament de Collbató continua apostant per la millora integral de la xarxa d’aigua 
potable del municipi, una infraestructura vital que presenta mancances derivades de la 
seva antiguitat o de l’ús de materials de baixa qualitat. 

Amb aquest conjunt d’intervencions, l’actual equip 
de Govern reafirma el seu compromís amb una 
gestió eficient.

Substitució de part de la xarxa d’aigua a 
l’Avda. Centenari Amadeu Vives

Ja s’han finalitzat les obres de substitució de part de la 
xarxa als carrers Pedralbes, l’avinguda del Centenari 
Amadeu Vives (en el tram entre l’avinguda Principal i el 
carrer Josep Maria de Segarra), millorant significativa-
ment el rendiment i fiabilitat del servei en aquesta zona 
del Pla del Castell.

Més pressió 
d’aigua al carrer 
Graus

Està a punt de comen-
çar una nova actuació 
al carrer Graus. Es fa-
ran obres de millora 
de la xarxa per garan-
tir una pressió d’ai-
gua adequada i donar 
solució a un problema 
endèmic que afecta al 
barri del Pujolet.

Millora dels dipòsits d’aigua 

En el Ple del mes de març, es va aprovar el projecte d’obres 
als dipòsits municipals d’aigua (Can Bertran, Can Feliu i 
Pujolet). Aquesta actuació preveu el tancament de tots els 
dipòsits, així com la incorporació de sistemes de cloració 
i telecontrol al dipòsit del Pujolet, per garantir una gestió 
més eficient i segura. Aquestes obres s’afegeixen a la re-
forma integral del dipòsit de Can Dalmases, actualment 
en execució.

Renovació de la 
xarxa a l’Avda. 
Principal i als carrers 
Montseny i Sentiu

El consistori també ha 
aprovat el projecte de re-
novació de les xarxes de 
subministrament d’aigua 
a l’avinguda Principal i 
als carrers Montseny i 
Sentiu, amb l’objectiu de 
substituir les canalitzaci-
ons obsoletes i garantir 
un servei òptim als veïns 
i veïnes.
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Un dels aspectes més destacats d’aquests pressu-
postos és que no s’ha incrementat cap impost. 
Només s’ha actualitzat la taxa d’escombraries, per 
adaptar-la progressivament a la llei de residus i 

sòls contaminants per a una economia circular, i s’han ac-
tualitzat algunes altres taxes menors, com la transmissió de 
parades del mercat, en què no es preveu un augment de la 
recaptació sinó simplement un control de les transmissions 
en el domini públic.

En relació amb la recollida d’escombraries, l’Ajunta-
ment cobreix actualment el 75% del cost total de la recolli-
da i el tractament dels residus, que suposa més de 900.000 
euros anuals. L’objectiu de l’equip de govern a mitjà ter-
mini és cobrir el 100% d’aquests costos de forma gradual. 
El 2024 es va incrementar la taxa fins a cobrir el 60%, i 
aquest any 2025 s’arribarà al 75%. L’equip de Govern con-
tinua treballant en l’optimització del servei i en la defini-
ció del model de recollida d’escombraries.

Aprovats els pressupostos per  
a 2025 AMB CONGELACIÓ DE L'IBI
L’Ajuntament de Collbató ha aprovat els pressupostos per a l’any 2025, que ascendeixen a un 
total de 7,3 milions d’euros i que tenen un increment de 155.000 euros (un 2,16% respecte a 
2024). Aquest augment ha estat dissenyat per donar resposta a les necessitats del municipi, 
amb una especial atenció a les inversions en infraestructures i serveis.

Pressupostos

Aquestes inversions són un pas més per continuar millo-
rant el municipi i garantir la qualitat de vida dels veïns i 
veïnes de Collbató. L’Ajuntament segueix compromès amb 
el benestar de la ciutadania i amb el desenvolupament de 
Collbató com una vila dinàmica i amb futur.

La posada en marxa 
 d’un nou servei de Ludoteca. 

La construcció de la  
Plaça Amadeu Vives.

La millora del traçat del Passeig de 
Ronda, des del solar dels Bombers fins 
al carrer Pierola, al Pla del Castell.

Millores en asfaltats i vies públiques, 
com la Plaça de l’Església, el carrer 
Josep M. de Segarra, el carrer Drecera o 
l’Avinguda Principal, entre d’altres.

dinari de l’Ajuntament sinó a projectes d’envergadura 

per millorar la infraestructura i els serveis muni-

cipals, com ara:

Pel que fa a les inversions, l’Ajuntament disposa de prop 
de 90.000 euros en recursos propis per a l’any 2025, als 
quals cal sumar-hi les aportacions d’altres administraci-
ons. Aquests diners no es destinaran al funcionament or-

Vorera des de Can Dalmases II  
fins a Serra Alta.

La restauració del Trull  
de Can Miser.

La recuperació de la  
Setmana de la Gent Gran. 

TOTAL 7.319.774

INGRESSOS 2025

Impostos directes 

2.890.934
Impostos indirectes 

175.500
Taxes i preus públics 

1.264.200
Transferències corrents 

1.827.292
Ingressos patrimonials 

11.850

Transferències de capital 

872.018

Passius financers 

277.980

TOTAL 7.319.774

DESPESES 2025

Despeses de personal 

2.714.156
Despeses corrents 

3.191.805
Despeses financeres 

10.000
Fons de contingència 

40.000

Transferències corrents 

126.395
Inversions reals 

1.237.418
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Participació

Mig centenar de persones 
participen a les sessions  
per analitzar i millorar  
el model de recollida de residus
L’Ajuntament de Collbató ha dut a terme un procés participatiu per recollir l’opinió de la 
ciutadania i del Consell del Poble sobre el model de recollida de residus del municipi. Aquesta 
consulta, de caràcter no vinculant, ha estat una oportunitat per a la ciutadania de conèixer 
i opinar sobre els diferents models possibles de recollida de residus, tenint en compte tant 
els avantatges i inconvenients com els costos associats a cada opció.

Per facilitar la màxima par-
ticipació, es van organitzar 
dues sessions obertes a la 
ciutadania al Casal de Cul-

tura i una específica al Consell del 
Poble. Les dues sessions van tenir 
el mateix contingut, oferint així a la 
ciutadania dues dates per poder-hi 
assistir segons la seva disponibilitat. 
A les dues sessions hi van assistir mig 
centenar de persones.

Aquestes sessions van servir per-
què els assistents poguessin obtenir 
tota la informació necessària per a 
poder opinar amb coneixement de 
causa sobre l’actual model de reco-
llida de residus i les possibles alter-
natives estudiades per a Collbató. 

Es van explicar les característiques, 
els avantatges, els inconvenients i el 
cost de cada model, amb l’objectiu 
de recollir suggeriments i propostes 
de millora per part dels veïns i veï-
nes de Collbató.

Aquesta consulta forma part del 
compromís de l’Ajuntament de de-
manar opinió a la ciutadania sobre 
temes que tenen un impacte directe 
en la seva vida quotidiana. La gestió 
de residus és un tema de cabdal im-
portància, tant per l’import econò-
mic que suposa la prestació del ser-
vei com per les repercussions en la 
vida diària de les persones. A través 
d’aquest procés participatiu, l’Ajun-
tament busca aconseguir un sistema 

de recollida de residus que sigui efi-
cient, sostenible i adaptat a les neces-
sitats del municipi.

El contracte vigent de recollida de 
residus a Collbató va començar el 
passat setembre i té una durada d’un 
any, amb possibilitat de pròrroga. 
Per tant, aquest procés participatiu 
ofereix una oportunitat única per a 
definir el model a seguir en els prò-
xims anys i garantir que el servei 
compleixi amb les expectatives i les 
demandes de la ciutadania.

De fet l’Ajuntament ja ha comen-
çat a estudiar com desenvolupar un 
sistema de taxa justa de residus, una 
proposta recollida durant les darreres 
sessions informatives amb la ciutada-
nia. Aquest nou model es vol basar en 
el principi de “qui més redueix, menys 
paga” i en la participació efectiva al 
sistema Porta a Porta.

Per avançar en aquesta línia, s’estan 
duent a terme diverses actuacions per 
actualitzar i optimitzar la informa-
ció del servei, com ara la retirada de 
cubells que ja no haurien d’estar en ús i 
la comprovació que cada habitatge dis-
posi únicament dels cubells necessaris: 
un de marró per a l’orgànica i un de ta-
ronja per a la resta de fraccions.

Aquest procés és essencial per garan-
tir que, quan s’implanti la nova taxa, 
el sistema disposi de dades fiables i ac-
tualitzades, permetent així calcular-la 
en funció de la participació real de 
cada llar en la recollida selectiva.
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Notícies

Es desallotja la Masia de Can 
Dalmases per risc d’esfondrament

Veïnat i comerços fan molt bona 
valoració del servei de Banca Mòbil

Després d’anys sense oficina bancària al municipi, 
Collbató torna a disposar d’un servei presencial 
gràcies a la Banca Mòbil de Catalunya, una iniciati-
va impulsada per la Generalitat per garantir l’accés 

als serveis financers bàsics als municipis que no disposen de 
sucursals bancàries.

Des del mes de desembre passat, la ciutadania pot fer ús 
d’aquest servei al carrer Bonavista, una de les zones comercials 
del poble. A través d’una oficina mòbil, els veïns i veïnes 
poden realitzar gestions com retirades i ingressos d’efectiu, 
consultes de saldo, transferències, obertura de comptes, o 
rebre informació i orientació personalitzada sobre productes 
i serveis bancaris.

Aquest servei es presta de manera periòdica, aproximadament 
un cop al mes, per part de dues entitats col·laboradores: Caixa 
d’Enginyers i CaixaBank, que s’alternen per garantir una 
atenció regular i propera.

La implantació de la Banca Mòbil ha estat molt ben rebuda 
per la població, especialment tenint en compte que des de fa 
anys només es disposava d’un caixer automàtic com a únic 
punt d’accés als serveis bancaris. Amb aquesta mesura, es 
reforça la inclusió financera i es facilita la vida quotidiana de 
moltes persones, especialment gent gran o col·lectius amb 
dificultats de mobilitat.

Per consultar les dates i horaris concrets de la propera visita 
de la Banca Mòbil a Collbató, podeu visitar el web oficial 
de l’Ajuntament: www.collbato.cat, on trobareu tota la 
informació actualitzada.

L’Ajuntament de Collbató va executar el passat 12 de març 
l’ordre judicial de desallotjament de l’antiga masia de Can 
Dalmases, ubicada al carrer Monestir 24. Aquesta mesura s’ha 
pres per garantir la seguretat dels residents i de la ciutadania 

davant el risc d’esfondrament de l’edifici, que l’Agència d’Habitatge de 
Catalunya havia declarat en estat de ruïna. 

Per assegurar la zona, s’han adoptat diverses mesures de seguretat, com 
el desallotjament immediat dels residents, l’abalisament del perímetre 
amb tanques per evitar riscos en cas de despreniments, i el precintat de 
portes i finestres per impedir l’accés a l’interior.

La masia de Can Dalmases, de gran valor històric i patrimonial, es 
trobava en un estat de degradació avançada a causa del pas del temps. 
L’Ajuntament ja havia començat a estudiar diverses opcions per al 
futur d’aquest espai abans de l’execució del desallotjament, amb la 
intenció de preservar-ne la història i explorar alternatives per a la 
seva rehabilitació o reconversió.
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Via Pública

Engega una campanya 
de sensibilització 
sobre l’ús dels 
patinets elèctrics 

Amb l’objectiu de garantir una convivència segu-
ra entre tots els usuaris de la via pública, l’Ajun-
tament de Collbató ha engegat una campanya de 
sensibilització sobre l’ús dels patinets elèctrics, 

davant l’increment notable del seu ús al municipi.

Aquesta campanya, impulsada per la Guàrdia Municipal, no 
té caràcter sancionador ni recaptatori, sinó que se centra en 
la formació i la difusió de bones pràctiques. Es tracta d’un 
recordatori cívic que pretén reforçar la seguretat de les per-
sones que utilitzen aquests vehicles i fomentar el respecte 
per les normes de circulació.

Una de les accions destacades de la campanya seran les 
xerrades a l'alumnat de Collbató, a càrrec de la Guàrdia 
Municipal, per informar-los de forma clara i propera sobre 
com fer un ús segur i responsable dels patinets elèctrics. 
Aquestes xerrades es duran a terme durant el mes de juny a 
l’Institut i a l'escola La Salut. En el cas de l'escola Mansuet, 
ja s'han dut a terme. 

Amb aquesta iniciativa, l’Ajuntament de Collbató aposta 
per una mobilitat més segura, cívica i sostenible, i fa una 
crida al conjunt de la ciutadania a col·laborar en la difusió 
i el compliment d’aquestes normes.

10 normes bàsiques  
per circular  

amb patinet elèctric

1 No pots portar 

acompanyant.

2 Circula amb atenció, sense 

auriculars ni estar pendent 

del mòbil.

3

Circula només per la 

calçada i evita les voreres i 

les zones de vianants

4

És recomanable portar 

casc i contractar 

una assegurança de 

responsabilitat civil.

5

Fes una conducció 

responsable: no 

consumeixis alcohol ni 

drogues

6

No pots circular 

per travesseres, vies 

interurbanes o autovies. Als 

túnels urbans, extrema la 

precaució.  

7

Has d’obeir els senyals i 

les normes de trànsit com 

qualsevol altre vehicle.

8

A les cruïlles, comprova que 

pots passar amb seguretat 

i senyalitza sempre les 

maniobres.

9
La velocitat màxima 

permesa és de 25 km/h.

10

A la nit, és obligatori portar 

el llum encès i elements 

reflectors.
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Entrevista al Club de Tennis Collbató
El Club de Tennis Collbató va molt més enllà de la pràctica del tennis: és una de les entitats 
més grans del municipi, té 175 socis i al llarg de l’any organitza tota mena d’activitats per 
dinamitzar el poble. Parlem de la tasca del Club amb la seva Junta, que viu un moment de 
transició generacional, formada pel president Ramon Prunera, el vicepresident Joan Itarte, 
el secretari Javi Fernández, el tresorer Ignasi Palou i els vocals Pau Font, Norbert Alcazar, 
Sara Ferrer, Alvaro Palou i Salvador Valls.

Com és que a Collbató  

hi ha tanta afició al tennis?

Salvador Valls: La persona clau va ser Pau 
Bartrolí, un collbatonenc, constructor de 
pistes i pister central del Real Club de Ten-
nis Barcelona que va construir diverses 
pistes de terra batuda al poble. L’any 1970 
es van construir les pistes a les piscines de 
Collbató, que van inaugurar l’equip campió 
de la Copa Davis.

Ramon Prunera: Durant molts anys 
es van organitzar campionats de ten-
nis que es disputaven a diverses pistes, 
privades i públiques. Era l’esport ideal 
per als estiuejants que venien a passar 
el cap de setmana. La vida social del 
poble passava per jugar a tennis, era el 
nexe de relació social, tot i que aquells 
primers anys era molt elitista.

En canvi ara té un caràcter 

 molt més popular...

Salvador Valls: El Club de Tennis va 
aconseguir democratitzar un esport que 
era elitista. Tot el que organitza el Club 
ara és obert a tothom, i a preus populars.

Joan Itarte: Això ho van fer la generació 
dels nostres pares, volien obrir el tennis 
a tothom i que fos un punt de trobada 
dels veïns del poble per fer activitats més 
populars, com ara excursions.

Javi Fernández: Es va passar d’organit-
zar concerts del Julio Iglesias a organit-

Entrevista

zar sortides en bicicleta a Montserrat 
o calçotades. El club va passar a ser 
un espai de trobada, un element de 
cohesió social, i encara ho és perquè 
totes les activitats que fem estan obertes 
a tothom.

Quines activitats feu  

al llarg de l’any?

Salva Valls: portem l’Escola de Tennis, 
que té una setantena d’alumnes, i un 
Casal d’Estiu per a infants on, a més 
de tennis, practiquen altres esports. 
Al llarg de l’any fem activitats molt 
diferents obertes al poble, des de la 
xocolatada popular del dia 5 de gener 
fins a la calçotada que inclou tennis i 
activitats infantils, o la Festa del tennis 
que fem al juny coincidint amb la fi 
de l’escola.

Oficialment el Club neix l’any 1992 

però ja feia anys que existia...

Salvador Valls: Sí, l’any 1992 ens vam 
constituir formalment però el Club és 
dels anys setanta. El 1978 el Toni Bueno 
va fundar la primera Escola de Tennis, 
i els seus alumnes som els que més tard 
li vam agafar el relleu.

Ramon Prunera: abans les pistes eren 
propietat de la família Ollé, que va fer la 
urbanització de la zona de les Piscines, 
i ara són de titularitat municipal, però 
des del Club al llarg dels anys les hem 
aixecat i n’hem fet el manteniment.

I ara esteu en un moment de 

transició generacional....

Pau Font: la majoria dels que som a la 
Junta hem passat d’alumnes a monitors, 
i tenim clar que ens toca agafar el relleu.

Salva Valls: Els nostres pares van 
aconseguir donar valor social al Club 
i ara a nosaltres ens toca fer-lo créixer, 
aconseguir que vingui més gent, or-
ganitzar noves activitats que atreguin 
la gent que encara no és sòcia, volem 
que tothom sàpiga que aquí no només 
juguem a tennis.

És car ser soci del  

Club de Tennis Collbató?

Salvador: Al contrari! Som el club 
més econòmic de Catalunya en terra 
batuda. L’Ajuntament ens ajuda amb 
una subvenció per a la tasca social i la 
resta d’activitats les financem amb les 
aportacions dels socis, que per menys 
de 15 euros al mes poden utilitzar una 
pista en terra batuda i participar en 
moltes activitats al llarg de l’any. A més 
tenim quotes familiars i preus infantils.

Joan Itarte
I no cal ser aficionat al 
tennis, de fet tenim socis 
que no juguen a tennis, 
i això demostra que la 
feina que fem va molt 
més enllà d’un esport

CLUB DE TENNIS COLLBATÓ

CIRCLE-INFO www.tenniscollbato.cat
 informacio@tenniscollbato.cat
 684769464
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Es recupera l’Aplec de la Salut 
amb èxit de participació
El dilluns 21 d’abril, coincidint amb el Dilluns de Pasqua, Collbató va recuperar una de les 
seves tradicions més arrelades: l’Aplec de la Salut. La jornada va tenir lloc a l’Àrea d’Esplai 
de la Salut i va comptar amb la participació d’uns 120 veïns i veïnes del municipi.

La festa va començar a les 11 
h amb la Missa, seguida a les 
12 h d’una ballada de sarda-
nes amb la Cobla Ciutat de 

Terrassa. Tot seguit, es va celebrar el 
Concurs d’arrossos, en què van parti-
cipar set concursants. El jurat, format 
per membres de l’Associació de Dones 
de Collbató, va atorgar el premi a la 
paella més gustosa a Manuel Morales, 
i el premi a la paella més original a Pau 
Calsina. Després del concurs es va fer 
un dinar popular a l’aire lliure en un 
ambient festiu i de germanor que va 
aplegar unes 120 persones al llarg de 
tot el matí.

L’Aplec d’aquest any ha tingut un va-
lor especial, ja que ha suposat la recu-
peració d’una tradició que es va dei-
xar de celebrar el 2019. Amb aquesta 
edició, l’Ajuntament de Collbató ha 
volgut reviure una festa que durant 
dècades va formar part de la vida col-
lectiva del poble.

El primer document que fa referèn-
cia a aquest costum data del 1855, i 
ja aleshores es parlava d’una missa 
anual al santuari. Amb els anys, la 
tradició es va consolidar i l’Aplec de 
la Salut esdevingué un esdeveniment 
important que atreia, no només els 
habitants de Collbató, sinó tam-
bé persones d’Olesa, Esparregue-
ra, el Bruc, Monistrol, Martorell i 
Manresa.

Amb l’edició d’aquest 2025, l’Ajunta-
ment ha volgut recuperar aquest es-
perit i tornar a fer de la Salut un punt 
de trobada i celebració per a tota la 
ciutadania.

Festes populars

Una tradició  
amb segles d’història

L’Aplec de la Salut se celebrava tra-
dicionalment el Dilluns de Pasqua, 
amb la participació de veïns i veïnes 
del poble i també d’altres municipis 
propers. Els actes començaven amb 
una processó des de l’església de Sant 
Corneli fins al santuari de la Salut, 
on se celebrava una missa en honor 
a la Mare de Déu. Aquesta celebració 
formava part de les tradicionals sor-
tides al camp per donar la benvingu-
da al bon temps, complir promeses i 
agrair favors a la Mare de Déu mit-
jançant exvots.
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Entrevista

Quin paper té La Taca dins dels 

actes del Mil·lenari de Montserrat?

L’any passat ens van proposar formar 
part de la celebració del Mil·lenari, i 
aquest any hem organitzat la Portals 
del Mil·lenari. El Mil·lenari de Mont-
serrat inclou molts actes i nosaltres 
en som un més, cosa que ens fa molta 
il·lusió.

Com va arribar-vos  

aquesta proposta?

La proposta va arribar del Patronat de 
Montserrat, amb qui mantenim una 
relació estreta des de fa anys. L’organit-
zació, creada expressament per impulsar 
La Portals, va rebre amb orgull la idea 
a sumar-se al Mil·lenari, reforçant així 
el seu vincle amb el territori.

En què consisteix exactament  

La Portals i quin recorregut fa?

És una marxa BTT no competitiva que 
surt i arriba a Collbató, i passa pels mu-
nicipis del Bruc, Marganell, Castellbell 
i el Vilar, Monistrol de Montserrat, 
Esparreguera i Olesa de Montserrat. 
Recorre els portals d’entrada al Parc 
Natural: d’aquí el seu nom.

Quin balanç feu d’aquesta 14a edició?

Molt bon balanç, va ser un èxit de par-
ticipació i, a més del recorregut clàssic 

Entrevista a La Taca, entitat 
organitzadora de la Cursa La Portals
Manel Maestre és una de les ànimes de La Taca, entitat impulsora de La Portals, una cursa 
de BTT ja consolidada al territori, que aquest 13 d’abril de 2025 ha tingut un paper destacat 
dins dels actes del Mil·lenari de Montserrat. Parlem amb ell sobre el passat, present i futur 
d’aquesta iniciativa que uneix territori, esport i compromís social.

de 62 km, vam recuperat la Portals Half, 
una versió curta de 31km.

Què fa diferent La Portals  

respecte a altres proves de BTT?

La Portals és l’única cursa amb permís 
per transitar pel Parc Natural de Mont-
serrat. A més, destaca pel seu vessant 
solidari i una organització sense ànim 
de lucre.

Quin paper hi juga aquest vessant 

solidari que comentes?

És absolutament clau. Tenim més de 
150 persones implicades en avitua-
llaments, recorregut i logística, que 
fan de voluntaris. Des de fa 9 anys 
aproximadament, col·laborem amb 
ASDENT, la nostra causa solidària 
principal, i una part essencial del pro-
jecte. A més, dintre dels voluntaris 
també incloem alumnes de l’institut 
del Collbató, per fomentar aquest com-
promís social. Sense tots ells, tot això 
no seria possible.

Com ha anat la participació  

aquest any?

Hem passat de 400 a 550 inscrits, una 
pujada important que ens anima a con-
tinuar millorant. Estem contents perquè 
el perfil dels participants és molt divers, 
tot i que la participació femenina encara 
és baixa, i ens agradaria que augmentés.

Per acabar,  

com veus el futur de La Portals?

Amb optimisme! Aquest any hem cele-
brat la 14a edició, tot i que hi va haver 
dos anys que no es va poder fer, un a 
causa de la pandèmia i l’altre pel canvi de 
junta. Però des de 2010, aquest projecte 
creix i evoluciona. M’encanta poder 
compartir que, des del 2023, la nova junta 
directiva, formada per Luis Lombera, 
Toni de la Puente i jo mateix, estem 
treballant conjuntament per continuar 
impulsant i consolidant aquest projecte.

La Portals del 
Mil·lenari es consolida 
amb una alta 
participació
Més de 550 ciclistes van com-
pletar La Portals 2025 celebra-
da el diumenge 13 d’abril, una 
participació històrica coincidint 
amb el Mil·lenari de Montserrat. 
La fita consolida la cursa com 
una de les cites esportives més 
destacades del territori. La me-
teorologia va acompanyar i la 
jornada es va poder dur a terme 
amb total normalitat i sense in-
cidents destacables, més enllà 
d’algunes caigudes puntuals que, 
afortunadament, no van tenir 
conseqüències greus. Trobareu 
més informació a laportals.cat
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Entrevista

Maxi, enhorabona pel campionat! 

Com vas viure aquest moment tan 

especial?

Va ser un somni fet realitat després 
de tanta feina i esforç. Una sensació 
brutal.

Com et vas iniciar en el món de les 

arts marcials?

Jo soc de Collbató i vaig començar a 
nivell local amb karate al club A.E. 
Dokai Collbató amb 6 anys fins als 
12. Amb 13 anys em vaig mudar a 
Igualada i vaig practicar altres dis-
ciplines com la boxa i el jiu-jitsu. 
Més tard, poc abans de la pandè-
mia, vaig descobrir el Muay Thai 
i em vaig enamorar completament 
d’aquest esport.

Què et va atraure del Muay Thai?

Estava molt perdut tant personal-
ment com professionalment. Però 
tot va canviar quan vaig conèixer 
el meu entrenador Joni, del gimnàs 
Furio Jol. Li estic molt agraït per 
transmetre’m els valors i la passió 
que em van fer decidir dedicar-me 

professionalment al Muay Thai 
i, finalment, trobar el meu camí. 
Sense ell, res d’això hauria estat 
possible.

Has estat diverses vegades a  

Tailàndia. Què t’ha aportat?

Hi he anat quatre cops, i he fet tres 
combats allà. La primera vegada 
vaig vendre-m’ho tot per poder-hi 
anar amb la meva parella, hi vam 
estar tres mesos fins que se’ns van 
acabar els diners. Va ser molt dur, 
però vam aprendre molt. A partir 
d’aquí em vaig començar a pren-
dre seriosament la meva carrera a 
Espanya.

Com descriuries el Muay Thai  

per a qui no ho coneix?

La primera paraula seria dolor. Però 
per mi és molt més que un esport, 
és una filosofia de vida. T’ensenya 
a controlar emocions com la por o 
la frustració. En el meu cas, va ser 
un refugi i una eina per créixer. És 
un esport poc conegut però que cada 
cop té més públic, sobretot per fi-
gures com Ilia Topuria que tot i que 
no dedicar-se a aquesta disciplina en 
concret, és un gran referent de les 
arts marcials a Espanya i això ens 
dona més visibilitat. Les xarxes soci-
als també han ajudat molt.

Com gestiones l’exigència física i 

emocional d’aquest esport?

Entreno de quatre a sis hores al 
dia i en dormo entre deu i dotze. 
Cuido molt el meu cos, amb fisio-
teràpia, nutrició i descans, ja que 
és la meva eina de treball. La dis-
ciplina és clau per evitar lesions i 
rendir al màxim.

Maxi Caballero,  
Campió d’Espanya de Muay Thai
La disciplina Muay Thai, coneguda també com a boxa tailandesa, és una art marcial que 
combina colzes, genolls, punys i cames, i destaca per la seva potència, estratègia i exigència 
física. En Maxi Caballero, veí de Collbató i recentment proclamat Campió d’Espanya, ha fet 
història col·locant el nom del seu poble al mapa d’aquest esport cada cop més popular. 
Parlem amb ell sobre els seus orígens, la seva trajectòria i tot allò que ha après.

També sabem que vas compartir 

jornada amb l’Alejandro López 

Pino. Quina relació tens amb ell?

Sí! També és del poble, però va co-
mençar amb aquesta disciplina abans 
que jo. De fet, va ser qui em va fer 
descobrir que hi havia Muay Thai a 
la zona. El considero un germà, com-
partim moments durs però ens ajudem 
a millorar.

Quins són els teus  

pròxims objectius?

Tinc un parell de combats importants 
a la vista, però el gran somni és fitxar 
per One Championship, que és la pro-
motora més gran de Tailàndia. Tot el 
que faig està enfocat a arribar-hi, i estic 
segur que ho aconseguiré.

Collbató, present 
al Campionat 
d’Espanya de  
Muay Thai

A més de Maxi Caballero, també va 
participar a la jornada celebrada el 
29 de març a Vilanova del Camí el 
veí de Collbató Alejandro López 

Pino, que no lluitava pel Cam-
pionat d’Espanya, sinó que feia 
un combat ja com a professional. 
Va oferir una gran actuació en el 
seu combat contra Eloi Orte. Els 
dos esportistes van estar acompa-
nyats per l’alcaldessa de Collbató, 
Gemma Rodríguez, i pel regidor 
d’Esports, Arturo Ruiz, en una 
jornada vibrant i emocionant.
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Espai Dona Collbató

L’Associació de Dones de 

Collbató (ADC) ha parti-
cipat, per tercer any con-
secutiu, a la ja tradicional 

“Passejada amb Barrets”, que va tenir 
lloc el passat 27 d’abril a la Rambla de 
Catalunya de Barcelona. Un any més, 
l’activitat ha estat un èxit de participació 
i bon ambient, i ha tornat a demostrar 
l’esperit alegre, creatiu i cohesionat del 
grup de dones del municipi.

L’ADC: un espai viu i obert a totes

Collbató torna a  
lluir barret a Barcelona

Enguany, les participants -vint-i-cinc 
dones de Collbató- van lluir originals 
barrets de copa, en una temàtica esco-
llida per posar en valor l’elegància i el 
caràcter d’aquesta peça tan emblemàti-
ca. Com en les dues edicions anteriors 
—inspirades en Frida Kahlo i els Anys 
20, respectivament—, l’Associació va 
comptar amb el suport i l’assessora-
ment de la barretera Núria Arnau, 
gerent de l’emblemàtica “Sombre-

reria Mil” de Barcelona i membre ac-
tiva del col·lectiu. 

Núria Arnau: “portem els 
barrets incorporats al cos”

Tot i haver nascut a Barcelona, Núria 
Arnau ha tingut sempre relació amb 
Collbató i fa sis anys s’hi va instal·lar a 
viure definitivament. És la quarta gene-
ració d’artesans sombrerers; no només 
ven barrets sinó que els crea amb les se-
ves pròpies mans. Va començar de jove 
fent els barrets de l’obra Tirant Lo Blanc 
per al Teatre Romea i des d’aleshores 

no ha parat de re-
bre encàrrecs teatrals 
-també ha col·laborat amb el grup de 
teatre La Forja- i de molts altres tipus: 
ara està treballant en una recreació dels 
barrets dels Mossos d’Esquadra però 
també ha fet barrets per a gogós de les 
discoteques d’Eivissa. Alguns la deuen 
recordar per l’espot televisiu del Banc 
de Sabadell, basat en la seva vida, que 
la va fer molt popular fa uns deu anys.

“A la meva família portem els barrets al 
cos” diu la Núria, que continua activa a la 
Sombrereria Mil tot i que ara ja comp-
ta amb l’ajuda de la cinquena generació. 
Sobre la passejada de dones explica: “jo 
les he ajudat però elles han muntat au-
tèntiques meravelles damunt del barret 
de copa, i n’han sortit coses molt diver-
tides”. També convida a tothom a parti-
cipar a la passejada que es fa cada any: “A 
molta gent li agraden els barrets però no 
s’atreveix a portar-ne, en canvi aquell dia 
surten prop de tres mil persones al carrer 
i és una gran festa”.

L’Associació de Dones de Collbató és 
molt més que una entitat cultural: és 
un espai on crear vincles, aprendre, 
compartir inquietuds i créixer juntes. 
Amb una mirada feminista i inclusi-
va, dona cabuda a totes les dones a 
partir dels 18 anys, independentment 
del seu origen o trajectòria.

Amb seu al carrer Pau Bertran, 25, 
al casc antic, l’Associació ofereix 
tallers i activitats regulars que fo-
menten l’autonomia, la creativitat i 
la vida activa. L’horari d’atenció és 
de dilluns a dimecres, de 16.30 h a 
19 h, i els dijous de 18 h a 19 h.

Des de l’entitat es convida a totes les 
dones del municipi a acostar-s’hi, 

descobrir els tallers, partici-

par-hi i sentir-se benvingudes.

US HI ESPEREM!
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Igualtat

L’Ajuntament, juntament amb diverses entitats 
locals, va articular una proposta que va abastar 
àmbits tan diversos com l’educació, la cultura, 
l’esport i l’art comunitari, amb l’objectiu de generar 

reflexió i consciència col·lectiva entorn la igualtat.

Una commemoració amb mirada àmplia

La commemoració va arrencar amb tallers de sensibilit-
zació a les escoles i a l’institut, amb els quals es va voler 
fomentar la reflexió sobre els rols de gènere des d’edats 
primerenques.

En l’àmbit esportiu, es van organitzar partits de futbol fe-
mení amb el lema “Igualtat des de l’esport”, amb l’objectiu 
de visibilitzar la presència i el talent de les dones en aquest 
àmbit. Paral·lelament, a l’Espai Socioeducatiu es va dur a 
terme la creació d’un collage comunitari sobre la igualtat 
de gènere, una acció participativa i simbòlica que va reu-
nir persones de totes les edats.

Els actes previstos per al dia 8 de març, com la Caminada 
Popular de les Dones i el concert d’Elisa Mas, van haver-se 
d’ajornar per la meteorologia, però es van reprogramar i 
celebrar en dates posteriors, mantenint l’esperit festiu i 
reivindicatiu. Aquell mateix dia, com a gest simbòlic, el 
campanar de Sant Corneli es va il·luminar de color lila, 
símbol del moviment feminista, per recordar que la lluita 
per la igualtat continua vigent.

Collbató commemora el 8M amb una 
programació transversal i participativa
El passat mes de març, Collbató va tornar a mostrar el seu compromís amb la igualtat de 
gènere i els drets de les dones amb una programació diversa i transversal per commemorar 
el Dia Internacional de les Dones. Tot i que alguns actes van haver de ser reprogramats a 
causa de la pluja, totes les activitats previstes es van acabar duent a terme amb èxit i una 
bona resposta ciutadana. 

Cultura, música i reflexió

El programa es va completar amb diverses activitats culturals 
i de reflexió. A la Biblioteca Sibil·la Durfort es van fer sessions 
com l’hora del conte coeducatiu “La Caputxeta Forçuda” i 
el col·loqui sobre la novel·la “La Passadora” amb presència 
de l’autora, Laia Perearnau, i acompanyament musical de la 
Coral de l’Escola de Música de Collbató.

També es va celebrar el concert solidari del grup “Amb Cor 
de Gospel” a les Coves de Montserrat, amb una recaptació 
destinada a la compra de material de sensibilització sobre 
les violències masclistes. A més, el taller sobre masculinitats 
corresponsables, celebrat al Casal de Cultura, va generar 
un espai per debatre i repensar els rols tradicionals dins les 
famílies i la societat.

Finalment, l’Associació de Dones de Collbató va organitzar 
la presentació del llibre “Els ocells et bressolen” de Teresa 
Borrut Llopis, així com la inauguració de l’exposició ar-
tística de Liuba Baskakova, que es va poder visitar fins 
al mes d’abril.

Un compromís actiu durant tot l’any

Amb aquesta programació, l’Ajuntament de Collbató 
consolida el seu compromís amb les polítiques públiques 
d’igualtat, enteses no com un fet puntual sinó com una 
línia d’actuació permanent i transversal. La col·laboració 
de les entitats locals i la bona participació ciutadana van 
fer possible que aquest 8M fos, una vegada més, una cele-
bració oberta, participativa i transformadora.

16 | Collbató informa16 | Collbató informa



Benestar Animal

Passos endavant per al benestar 
animal a Collbató
A mitjans de desembre el Casal de Cultura de Collbató va acollir una productiva jornada 
sobre benestar animal, amb l’objectiu de fomentar una convivència harmònica entre animals, 
veïns i veïnes. Aquesta trobada, organitzada per l’Ajuntament de Collbató, va comptar amb la 
participació de diversos agents implicats en la cura d’animals i de la ciutadania interessada 
en garantir una bona qualitat de vida pels nostres animals.

Lliurament dels Carnets 
d’Alimentadores

Un dels actes destacats de la jornada 
va ser el lliurament dels carnets 

a les persones alimentadores, un 
reconeixement a la tasca de moltes 
persones del municipi que s’encar-
reguen de vetllar pel benestar dels 
animals que viuen al carrer. Aquest 
acte va ser un pas més en el com-
promís de l’Ajuntament per fomen-
tar una convivència respectuosa, 
tant per als animals com per als ciu-
tadans i ciutadanes, buscant sempre 
la coexistència pacífica entre els 
diferents agents implicats: els ani-
mals, les persones que els alimenten 
i aquelles que preferirien no tenir 
animals al carrer.

Accions i compromís per un 
2025 millor

Durant la jornada es van exposar les 
accions realitzades fins ara per part 
de l’Ajuntament en matèria de ben-
estar animal i també les iniciatives 
previstes per al 2025. Els principals 
objectius són estudiar la viabilitat 
de crear espais de lleure compartits 
amb animals de companyia, la via-
bilitat de la gestió de la recollida i 
custòdia d’animals extraviats amb 
una entitat protectora, així com ser 
més eficaços i eficients en el com-
pliment de la normativa vigent per 
part de les persones responsables 
dels animals.

La jornada va servir per establir les 
prioritats del mandat i va ser un es-
pai de diàleg entre l’Ajuntament i les 
entitats implicades, com l’associació 
Gats de Collbató, que va ser reco-
neguda pel seu treball incansable a 
favor dels animals del municipi. La 

seva tasca, juntament amb els volun-
taris i voluntàries, ha estat essencial 
per a la cura i protecció dels animals, 
i des de l’Ajuntament es va agrair 
públicament la seva implicació.

Aquesta jornada és només una part 
del pla de treball que l’Ajuntament 
de Collbató està desenvolupant per 
continuar avançant en matèria de 
benestar animal. A més de la feina 
amb les persones alimentadores, 
s’espera dur a terme diverses tas-
ques de sensibilització i protecció 
animal en els pròxims mesos, amb 
el suport de la ciutadania i les enti-
tats implicades. 

Durant aquest any 2025 se seguirà 
treballant pel control, esterilització i 
alimentació dels gats del carrer, i se 
seguiran acondicionant els espais pú-
blics per garantir un ús correcte dels 
mateixos i afavorir la convivència 
dels animals domèstics i la ciutadania 
en aquests espais.

L’objectiu és seguir treballant con-
juntament per aconseguir una 
comunitat on animals i persones 
puguin conviure de manera res-
pectuosa, garantint el benestar de 
tots. La xerrada va concloure amb 
una crida a la col·laboració ciutada-
na i la compromís per la cura dels 
animals com a part essencial de la 
nostra societat.

QUÈ DIU 
L’ORDENANÇA 
DE TINENÇA 
D’ANIMALS 
DOMÈSTICS? 
1. Cens obligatori. 

Els gossos, gats i fures han 
d’estar degudament censats a 
l’Ajuntament.

2. Gossos lligats a la via pública. 

Quan es passegen pel carrer, 
els gossos han d’anar sempre 
llligats. Els considerats poten-
cialment perillosos també han 
de portar morrió.

3. Recollida d’excrements. 

És responsabilitat de les persones 
propietàries recollir els excrements 
de l’animal i garantir-ne una cor-
recta deposició.

4. Respecte a les colònies de gats. 

Els gats formen part del nostre 
entorn i cal respectar-los. No se’ls 
pot molestar ni alimentar a la via 
pública, excepte les persones vo-
luntàries acreditades amb el carnet 
específic per a la gestió de colònies.

5. Possibles sancions. 

L’incompliment de l’Ordenança 
pot comportar sancions. Algu-
nes conductes, com alimentar 
animals al carrer sense autorit-
zació, poden ser considerades 
infraccions greus o molt greus.
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El Ral·li Fotogràfic es consolida amb una 
segona edició molt participada

Els guanyadors van ser:

Fira de Nadal:
Primer Premi:  
Víctor Barroso Romero

 Segon Premi:  
Diego Collado Rodríguez

Tercer Premi:  
Jordi Ventura Carbó

El passat divendres, 31 de gener 
de 2025, es va celebrar l’acte 
de lliurament de premis del 2n 
Ral·li Fotogràfic de Collbató, 

una edició marcada per un alt nivell de 
qualitat i una destacada participació. 
Aquest concurs, que va tenir lloc el 22 
de desembre de 2024, ha reconegut a 
un total de 9 premiats en tres catego-
ries diferents: Fira de Nadal, El Molí 
de l’Oli i Àrea de l’Ermita de la Salut.

Aquest mes d’abril, Collbató 
ha viscut una gran festa de 
Sant Jordi amb una quinze-
na d’activitats per a tota la 

família. La Biblioteca Sibil·la Durfort 
va acollir tallers, trobades amb autors 
com Jaume Copons i Liliana Fortuny, i 
la presentació del llibre “La muntanya 
del tresor” de Martí Gironell. A més, 
el 23 d’abril, la Fira de Sant Jordi a 
la terrassa del Casal de Cultura va 
oferir parades de llibres i roses, tallers 
infantils i el III Concurs de Punts de 
Llibre. Els actes també van incloure 
l’Hora del Conte, l’exposició sobre la 
relació de Collbató amb Montserrat, i 
l’espectacle literari “Contes portàtils”. 
Un any més, l’Ajuntament de Collbató 
va aconseguir oferir una celebració 
cultural vibrant i participativa per a 
tots els veïns i veïnes.

Un Sant Jordi ple d’activitats  
per a tots els públics

Notícies

El Molí de l’Oli:

Primer Premi:  
Climent Clerch Valls

Segon Premi:  
Lluís Pérez Mañosas

Tercer Premi: J 

oan Carles Libori

Àrea de l’Ermita de la Salut:

Primer Premi:  
David Garcia Molleví

Segon Premi:  
Juan Carlos Lizancos Garcia

Tercer Premi:  
Daniel Farré Garriga

Des de l’Ajuntament de Collbató, es 
feliciten tots els participants per cap-
turar la bellesa del municipi a través 
de les seves càmeres i contribuir a 
aquesta festa visual de la nostra terra.
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Grups Polítics amb presència al Ple Municipal

POSANT COLLBATÓ EN MARXA
Els i les socialistes de Collbató ens vam 
proposar tenir proximitat i posar el poble 
en marxa. Han passat dos anys i l’agru-
pació fent carpes de barri hem cercat 
la proximitat i des del govern reactivar 
entitats i activitats culturals. També s’han 
aconseguit posar en marxa actuacions 
necessàries com adequació de carrers 
asfaltant-los, enjardinament de zones i 
reparacions molt necessàries com la que 
es va fer a la caldera de l’escola La Salut o 
reparacions al cementiri o la de la vorera 
de l’institut, entre moltes altres petites 
intervencions que calia entomar amb 

energia. Igualment, es van modificar els 
horaris de la deixalleria i cementiri. En 
l’àmbit de benestar animal, molt present 
a la nostra agrupació, el govern liderat 
per la Gemma ha creat el carnet per les 
persones dedicades a l’alimentació de 
les colònies felines per tal de fer-ho de 
manera controlada. En l’àmbit de l’aigua, 
el nostre govern ha estat treballant amb 
màxima intensitat per tal d’afrontar les 
inversions necessàries per canviar les 
canonades, mentrestant, ja s’hi han de-
dicat al voltant d’un milió d’euros des 
de principi de legislatura. Una altra de 
les accions que valorem com a molt po-
sitiva és la posada en marxa del consell 
del poble.

L’empenta que donem al govern s’ha 
de veure ara en més accions que s’han 

de dur a terme i amb les quals, amb la 
Gemma al capdavant, ens vam compro-
metre amb el nostre programa, com per 
exemple aconseguir adquirir la Masia 
de Can Dalmases, reprendre el projecte 
d’habitatge per joves, fer la modificació 
del Passeig de Ronda, continuar treballant 
per obtenir la recepció jurídica del barri 
del Bosc del Misser. O d’altres que s’han 
pogut projectar estant a govern com és 
la reforma de la plaça d’Amadeu Vives 
(enfront de la farmàcia) per convertir-la 
amb un espai d’orgull per a tots i totes 
mitjançant el procés participatiu.

Des de l’agrupació sabem que queda molt 
per fer, ens ho exigim i continuarem 
escoltant i rebent les propostes que les 
veïnes i veïns ens esteu traslladant per tal 
de continuar posant Collbató en marxa.

Amb el Bosc del Misser... Qui dia 

passa, any empeny!

Portem mesos demanant a l’equip de 
govern informació sobre la situació de 
la urbanització del Bosc del Misser. Hem 
reclamat a cada Ple les respostes a les 
nostres preguntes. Es van comprometre 
a tenir una reunió amb el nostre grup i 
encara estem esperant. Van excusar-se 
amb un informe encarregat a un assessor 
extern que al cap d’un temps van dir que 
no havien encarregat. Mitges veritats, 
confusions, opacitat...

Arran de denunciar públicament la seva 
manca de transparència l’alcaldessa es 
va afanyar a fer un escrit als veïns del 
Bosc del Misser exposant, entre d’altres 
coses, que l’objectiu de l’equip de govern 

és la recepció tàcita de la urbanització 
per part de l’Ajuntament per poder fer 
les obres. Perquè fos possible caldria 
tenir el vistiplau dels informes favora-
bles dels serveis tècnics i jurídics, així 
com la de la Comissió d’Urbanisme, i 
sempre s’hi han oposat. Fer la recepció 
tàcita sense un aval jurídic suposaria un 
delicte greu. En el cas poc probable que 
es pogués aconseguir, l’Ajuntament (tots 
els veïns de Collbató) hauria d’assumir 
íntegrament el cost, a no ser que reper-
cutís una part als propietaris a través de 
contribucions especials. 

Des de l’any 2012 la Llei d’Urbanisme 
obliga als propietaris a pagar íntegra-
ment les obres. Aquelles que es van 
realitzar com Can Dalmases, la Fumada 
o els Clots l’Ajuntament va poder assu-
mir un 10% del cost i el 90% restant els 
propietaris.

A l’escrit confien en una modificació 
legislativa de la normativa vigent. De 

moment la única modificació que està 
en marxa és el Decret Llei 2/2025 que 
entre d’altres mesures deroga els PA-
DUR que permetien fer urbanitzacions 
de mínims. Amb el PADUR els veïns 
haurien pagat 20€/m2, al 2005 als Clots 
van pagar entre 60 i 90 €/m2.

El govern no té cap projecte al res-
pecte, confien en solucions màgiques. 
Passen els mesos i el barri continua 
deteriorant-se, amb les llicències d’obres 
suspeses, les finques van perdent valor 
i el cost de les obres ja és un 14% més 
car que al 2023. L’estratègia és qui dia 
passa, any empeny i esperar que al 2027 
no s’hagi mogut res per no perdre vots. 
Com sempre ha fet el PSC amb el Bosc 
del Misser.

Segueix-nos: @erccollbato 
https://erc.collbatogic.cat
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QUI ESTIGUI LLIURE DE PECAT, 
QUE LLANCI LA PRIMERA PEDRA
Sabies que existeix un acord entre la 
majoria de partits polítics per evitar que 
els regidors canviïn de grup o modifi-
quin unilateralment les determinacions 
i criteris del seu grup, per interessos 
personals? Es diu Pacte Antitransfu-
guisme, té el seu origen l’any 1998 i el 
van signar partits com el PSC, el PP i 
molts d’altres. El seu objectiu és protegir 
la voluntat dels votants, és a dir, que el 
que es vota a les urnes es respecti durant 
tot el mandat, i que el criteri i les deter-
minacions del grup siguin respectats.

Segons aquest pacte, es considera tràns-
fuga qualsevol regidor o regidora que:

Abandoni o sigui expulsat del grup po-
lític amb què va ser escollit/da,

Pacti amb altres formacions per canviar 
o mantenir el govern municipal,

O quan altres persones es beneficien 
d’aquesta situació per governar o con-
tinuar-ho fent.

I per què t’expliquem això? Perquè això 
està passant ara mateix a Collbató. L’ac-
tual equip de govern de l’Ajuntament 
està format per:

3 regidors del PSC;

1 regidor del PP;

1 regidor no adscrit, que va ser expulsat 
del grup municipal Collbatots i que 
continua mantenint el govern;

I una regidora no adscrita, que va aban-
donar el grup de Junts, i que, tot i no 
formar part oficialment del govern, li 
dona suport de forma continuada amb 
el seu vot. De fet, la seva marxa ha fet 
desaparèixer el grup de Junts del Ple 
municipal.

Tot això encaixa punt per punt amb la 
definició de transfuguisme que recull 
el pacte. És una pràctica contrària als 
valors democràtics, i que ja ha estat 
qüestionada i sancionada per diverses 
sentències judicials, algunes d’elles molt 
recents i contundents.

Des de Collbatots creiem que això no 
s’hauria de normalitzar. Perquè afecta 
directament la representació que la ciu-
tadania va votar, així com la coherència i 
les determinacions internes de cadascun 
dels grups municipals. Perquè qui canvia 
de jaqueta no hauria de decidir el futur 
del poble sense passar per les urnes. I 
perquè governar d’aquesta manera, com 
a mínim, fa pujar les celles.

No es tracta de fer soroll per fer-ne. 
Es tracta de demanar coherència. 
Perquè, com diu el refrany… qui estigui 
lliure de pecat, que llanci la primera 
pedra.

Els portaveus del Grup Municipal 
COLLBATOTS, Tamara Rodríguez i 
Sergio Trigo

Quiero expresar mi más profundo 
agradecimiento a todas las personas 
que confiaron en mí y me brindaron 
su apoyo con su voto. Su respaldo no 
solo me llena de orgullo, sino también 
me compromete a trabajar con aún 
más responsabilidad, compromiso y 
transparencia, ESTA VICTORIA O 
ESTE LOGRO ES DE TODOS NO-
SOTROS, SI, SI, POR PRIMERA VEZ 
EN LA HISTORIA DE COLLBATÓ 
EL PARTIDO POPULAR ESTA EN 
EL GOBIERNO, es mi prioridad hon-
rar vuestra confianza con acciones y 
resultados reales. Gracias por creer en 
mí y en este proyecto y en el futuro 
proyecto que construiremos juntos, 
trabajamos y ayudamos a todos los 
ciudadanos sin excepciones, GRA-
CIAS FAMILIA.

El regidor de Movilidad tiene la responsa-
bilidad de diseñar y supervisar estrategias 
que garanticen una circulación fluida, 
segura y sostenible dentro del municipio. 
Su labor incluye la mejora del transporte 
público, la creación de ciclovías, la gestión 
del tráfico y la promoción de medios de 
transporte no contaminantes. Su visión 
debe ser inclusiva, pensando en peatones, 
ciclistas, personas con movilidad reducida 
y usuarios del transporte colectivo.

El regidor de Barrio se convierte en un 
puente directo entre la administración y 
los vecinos. Es quien conoce de cerca los 
problemas cotidianos como la limpieza, 
la iluminación, el mantenimiento de 
los espacios públicos o la seguridad. Su 
trabajo es fundamental para fomentar la 
participación ciudadana y fortalecer el 
sentido de comunidad, escuchando las 
voces del vecindario y canalizando sus 
demandas hacia soluciones concretas.

El regidor de Deportes impulsa la acti-
vidad física como herramienta de salud, 
inclusión y desarrollo social. Coordina el 
uso de instalaciones deportivas, organiza 
eventos y apoya a clubes y deportistas 
locales. También tiene un papel clave 
en promover programas para niños, 
jóvenes y adultos, incentivando estilos 
de vida activos y saludables.

Estas tres "regidories", desde sus res-
pectivos ámbitos, contribuyen de ma-
nera directa a construir ciudades más 
habitables, cohesionadas y dinámicas. 
Su compromiso con la comunidad es 
vital para que la política municipal no 
sea algo lejano, sino una herramienta 
tangible de transformación.

Arturo Ruiz

Regidor de PP Collbató

Grups Polítics amb presència al Ple Municipal
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Grups Polítics sense presència al Ple Municipal

ESPANYOLITZAR CATALUNYA, 
ESPANYOLITZAR COLLBATÓ... O 
COM NO TENIR LIDERATGE.
Què ha canviat perquè a casa nostra al 
Ple municipal es deixi de parlar català 
per passar al castellà?

Quan un partit es presenta a eleccions, 
es dona per fet que els candidats estant 
disposats a assolir responsabilitats i so-
bretot a prendre decisions. Hauria de 
ser així, i ens pot agradar o no, però 
son les regles del joc i cal respectar-les. 
Altra cosa ben diferent és el que succe-
eix a Collbató. Va sent costum que les 
decisions que ha de prendre el Govern 
les prenguin altres: entitats, comissions 
i serveis externs o qualsevol altre criteri. 
L’equip de Govern deu pensar que no 
en seran responsables i deixa fora del 

seu àmbit decisions que els pertoca a 
ells com a governants. Ha desaparegut 
el Consell de Medi Ambient i el de Pa-
trimoni, per dir-ne alguns, que haurien 
de tenir en els seus membres experts o 
entesos locals solvents. Per contra, es 
crea un Consell de Poble que decideixi 
sobre aquests assumptes i sobre d’altres, 
confonent així la participació ciutadana 
amb la deixadesa de funcions. El mateix 
succeeix amb la consulta ciutadana per 
la redacció del nou PUOM, que després 
de 15 anys de feina és urgent acabar. 
El model de poble pels propers 20 o 30 
anys clar, ben definit i amb visió de futur 
hauria d’estar sobre la taula del govern 
local. Sense massa directrius un nou 
equip redactor dibuixa un futur Collbató 
que de moment poc ens convenç. Del 
PADUR del Bosc del Missé gairebé ni 
se’n parla. Muts i a la gàbia. Cap de les 
gestions que s’han dut a terme ha donat 
cap fruit, i la realitat és que allò que era 
urgent i clamaven els veïns ara està dins 
d’un calaix, esperant algun miracle que 
tots sabem que no es produirà. Un canvi 

normatiu, en el cas que fos admès, és un 
tram llarg i costós, més en aquest cas. 
Mentrestant passen els dies i els anys i 
a Collbató no es mou res.

De la mateix manera que vetllem per 
Catalunya, des de JUNTS estem vetllant 
per la identitat del nostre poble i pel 
seu futur. La nostra manera de servir al 
poble, de construir un futur i de lluitar 
també per la Independència de Catalu-
nya, és fer-la cada dia des de les petites i 
des de les grans coses a Collbató.  

JUNTS Collbató

Quan escrivim aquestes línies, fa poc 
que hem viscut un fet inèdit a casa nos-
tra: l’apagada general de llum a tota la 
península Ibèrica.

Aquest esdeveniment ens hauria de por-
tar a diverses reflexions, especialment 
sobre la vulnerabilitat a la qual estem 
exposats en el nostre dia a dia. 

Les comunicacions, tan vitals com la 
mobilitat, i la manca de diners en efectiu 
van ser efectes immediats en una societat 
moderna com l’actual, força tecnificada. 
L’impacte ens va retrocedir als anys 80 
del segle passat o gairebé a la prehistòria.

Va ocórrer en un món convuls, en mo-
ments de molta tensió, gairebé prebè-
l·lics, amb lideratges esquizoides que, 

lluny d’apaivagar, ens desconcerten. 
La ciutadania, una vegada més, va de-
mostrar la seva capacitat d’adaptació, 
bonhomia i un alt valor cívic. 

Tanmateix, la improvisació, tan típica a 
casa nostra, ens va deixar un mal regust.

Per què tenim un DUPROCIM, un pla 
d’emergències ben dissenyat? I homologat? 
Que pugui fer front a aquestes o qualsevol 
incidència: aiguats, incendis, etc. 

Va saber la població on podia ser atesa? 
Va estar informada? I aquí hauria de fer 
referència a la ràdio analògica, cridada 
a desaparèixer. 

Vam tenir la plantilla de Vigilants Mu-
nicipals reforçada? Vam tenir un centre 
de coordinació? 

És d’agrair la capacitat d’adaptació 

de les empreses que van donar 

serveis minimitzant l’impacte, així 

com els voluntaris que van acudir 
al servei. 

Qui dia passa, any empeny. Aquesta 
frase, moltes vegades utilitzada, fa palesa 
la relativitat dels esdeveniments.

No sabem què ens tocarà viure. Els 
temps són prou convulsos; sense anar 
gaire lluny, hem tingut tres anys de 
sequera extrema, i ara sembla que plou 
cada dia. Per altra banda, una DANA és 
factible. Déu no ho vulgui. 

El polític, en les seves funcions de go-
vern, ha de preveure aquests moments 
de màxima necessitat que no es po-
den deixar a les provisionalitats ni a la 
improvisació. 

Hem de passar de l’esperança a la realitat: 
que quan la ciutadania ho necessita, 
sigui atesa.

Salut i República

Instragram: @JuntsxCollbató 
Facebook : https://JuntsxCollbató
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